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Sammanställning av medborgarförslag år 2022 

Under året har 40 medborgarförslag beslutats av stadsdelsnämnden, varav 36 avser 
stadsmiljön, ett (1) förslag avser ekonomi/budget, ett (1) förslag avser miljö/etik och 
två avser fritid/barn och unga. 
 

Medborgarförslag Diarienum-
mer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

1. Medborgarför-
slag gällande att 
ta bort bryggan 
på adressen 
Hornstulls 
Strand 4E, Sö-
dermalm 

SÖD 
2021/788 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag om att 
ta bort bryggan på adressen 
Hornstulls Strand 4E. 
 
Under bryggan finns idag större 
gasledningar som löper under 
vattnet till Liljeholmen. En even-
tuell åtgärd av bryggan kräver 
därför att hänsyn tas till befint-
liga gasledningar. 
 
Beträffande de i medborgarför-
slaget beskrivna ordningsstör-
ningar som sommartid kan upp-
stå på bryggan, har förvaltningen 
förståelse för den olägenhet som 
det kan medföra. Samtidigt finns 
det många önskemål om hur 
stadsmiljön ska kunna användas, 
dock inom ramen för de regler 
och föreskrifter som råder. För-
valtningen konstaterar att avsteg 
från de Allmänna lokala 
ordningsföreskrifterna är en poli-
siär fråga. 
 
Med tanke på att den aktuella 
bryggan har högt kulturhistoriskt 
värde samt att staden önskar att 
vistelsevärdena ökar vid vattnet, 
anser förvaltningen det inte 
lämpligt att ta bort bryggan. 



 

 

 

 Sammanställning 
Sida 2 (45) 

 
 

 
 

Sammanställning av medborgarförslag år 
2022 
 

Medborgarförslag Diarienum-
mer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

Bryggan är i dagsläget i dåligt 
skick och är i behov av åtgärd. 
Förvaltningen har påbörjat ett ar-
bete med att utreda ansvarsför-
delningen mellan stadsdelsför-
valtningen, trafikkontoret och 
Stockholm Gas avseende 
bryggan. 
 
Utifrån resultatet av utredningen 
planerar förvaltningen att däref-
ter göra bryggan trevligare och 
mer inbjudande. Detta bedömer 
förvaltningen kan bidra till att 
bryggan börjar användas mer på 
dagtid och få en bredare använd-
ning kvällar och nätter vilket 
även kan leda till minskade ord-
ningsstörningar. 

2. Medborgarför-
slag gällande 
förbättringar i 
Tanto 

SÖD 
2021/800 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 
 

Bifall genom 
att förslaget 
att tillhanda-
hålla fler toa-
letter i parken 
överlämnats 
till trafik-
nämnden för 
vidare hante-
ring. Under 
året har ett par 
nya större 
skräpkorgar 
placerats ut i 
parken. Åtgär-
den som inne-
bär att förvalt-
ningen till-
sammans med 
trafikkontoret 
ska undersöka 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande förbättringar i Tanto. I för-
slaget föreslås att fler bajamajor 
och en urinoar placeras ut i par-
ken, att ytan framför bangolfens 
entré iordningställs, att fler 
skräpkorgar placeras ut i parken 
samt att hastigheten för cyklister 
som använder gång- och cykel-
stråket nedanför Hornsgatan 139 
begränsas. 
 
Stadsdelsförvaltningen uppskat-
tar medborgarförslaget då det 
syftar till att göra parken trevli-
gare för besökare. 
 
Ansvaret att tillhandahålla of-
fentliga toaletter inom staden lig-
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Sammanställning av medborgarförslag år 
2022 
 

Medborgarförslag Diarienum-
mer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

möjliga åtgär-
der som kan 
dämpa hastig-
heten hos cy-
klister som 
använder 
gång- och cy-
kelvägen 
längs nedan-
för Hornsga-
tan 139 har 
inte påbörjats. 

ger hos trafiknämnden. Förvalt-
ningen föreslår därför att nämn-
den överlämnar denna del av 
medborgarförslaget till trafik-
nämnden för vidare hantering. 
 
Vad gäller förslaget att iordning-
ställa ytan framför bangolfens 
entré, kommer förvaltningen ha 
uppsikt över platsen och vid be-
hov genomföra nödvändig åtgärd 
för att minimera risken för 
olycka. 
 
Beträffande förslaget att placera 
ut fler skräpkorgar i parken arbe-
tar förvaltningen kontinuerligt 
med att ersätta befintliga trasiga 
skräpkorgar med nya och större 
skräpkorgar i Tantolunden och i 
andra parker inom stadsdelsom-
rådet. 
 
Tillsammans med trafikkontoret 
planerar förvaltningen att 
undersöka möjliga åtgärder som 
kan dämpa hastigheten hos 
cyklister som använder gång- 
och cykelvägen längs nedanför 
Hornsgatan 139. 

3. Medborgarför-
slag gällande att 
sätta stenplattor 
nedför kullen 
vid kvarteret 
Alnmåttet, 
södra änden av 
Swedenborgs-
gatan 

SÖD 
2021/912 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag  Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag om att 
sätta stenplattor nedför kullen 
vid kvarteret Alnmåttet, södra 
änden av Swedenborgsgatan. 
 
Den aktuella platsen har en kraf-
tig lutning som gör det proble-
matiskt utifrån tillgänglighets- 
och underhållsskäl att anlägga en 
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Sammanställning av medborgarförslag år 
2022 
 

Medborgarförslag Diarienum-
mer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

gångväg, alternativt en plattsatt 
stig nedför backen. 
 
Rosenlundsparken vid kvarteret 
Alnmåttet har precis genomgått 
en omgestaltning i och med att 
ny bebyggelse byggts intill. Det 
är möjligt att stigen inte kommer 
att beträdas i samma omfattning 
framöver när nu hela parkytan är 
öppen och människor kan välja 
att röra sig på större ytor inom 
parken. 
 
Att människor genar är ett pro-
blem på många platser inom 
stadsdelen och tyvärr inget unikt 
på denna plats. Spontana stigar 
uppstår ofta i parkerna och är 
svåra att undvika. 

4. Medborgarför-
slag gällande 
cykel förbud på 
Årstapromena-
den 

SÖD 
2021/919 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Delvis bifall i 
form av att 
förslaget  
överförts till 
trafiknämnden 
för vidare 
hantering. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande cykelförbud på Årstapro-
menaden. Förslagsställaren be-
skriver att det är förenat med 
fara att promenera längs med 
Årstavikens norra strandprome-
nad på grund av att det är tillåtet 
att cykla på denna sträcka. För-
slagsställaren ser med anledning 
av detta positivt på att förbjuda 
cykling längs med strandprome-
naden. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att 
medborgarförslaget lyfter en vik-
tig fråga då trafikmiljön längs 
med gång- och cykelstråket mel-
lan Skanstull och Liljeholmsbron 
är angelägen. Stråket ansvaras 
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Sammanställning av medborgarförslag år 
2022 
 

Medborgarförslag Diarienum-
mer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

dock av trafiknämnden varför 
förslaget ligger utanför stads-
delsnämndens ansvarsområde. 
 
På uppdrag från trafiknämnden 
har trafikkontoret inlett en utred-
ning av gång- och cykelförhål-
landena längs med det aktuella 
stråket. I utredningen ser kon-
toret över hela stråket från 
Hornstull till Skanstull för att 
hitta sträckor som kan breddas 
och/eller förbättras med ny be-
läggning, sittplatser och liknande 
åtgärder. I uppdraget ingår också 
att utreda möjligheten att leda 
cykeltrafiken genom den gamla 
järnvägstunneln under Eriksdals-
gatan samt att utreda möjligheten 
att anlägga en brygga för gående 
som skulle kunna avlasta stråket 
där det är som smalast. Under 
våren 2022 planeras utredning-
ens resultat att presenteras för 
trafiknämnden och stadsdels-
nämnden inför ett eventuellt in-
riktningsbeslut senare under 
2022. 
 
Mot bakgrund av att gång- och 
cykelstråket ansvaras av 
trafiknämnden föreslår förvalt-
ningen att nämnden beslutar att 
överföra medborgarförslaget till 
trafiknämnden för vidare hante-
ring. 

5. Medborgarför-
slag gällande att 
ta bort  2 åter-
stående bänkar i 

SÖD 
2021/941 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande 
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Sammanställning av medborgarförslag år 
2022 
 

Medborgarförslag Diarienum-
mer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

Södermalmsal-
lén och ersätt 
med utökad 
plantering eller 
en hundrast-
gård. 

valtningens 
förslag 

att ta bort två återstående bänkar 
i Södermalmsallén och ersätta 
dessa med utökad plantering el-
ler en hundrastgård. Bakgrunden 
till medborgarförslaget är att 
platsen enligt förslagsställaren är 
otrygg då det här sker missbruk, 
narkotikaförsäljning, ordnings-
störningar och nedskräpning. 
 
Stadsdelsförvaltningen är med-
veten om att det under olika peri-
oder varit ordningsproblem på 
den aktuella platsen. 
 
Med anledning av det medbor-
garförslag som behandlades av 
stadsdelsnämnden 2019-02-21, 
”Ta bort bänkar i Södermalmsal-
lén öster om Swedenborgsgatan 
och ersätt med utökad plante-
ring”, dnr 1023-2018-1.2.4, be-
slutades att på prov flytta två 
bänkar från den aktuella platsen 
med förhoppning om minskad 
störning. Att ta bort samtliga 
fyra bänkar, vilket föreslogs i 
medborgarförslaget, skulle 
enligt nämndens beslut förstöra 
gestaltningen och den tänkta 
användningen av platsen. För-
valtningen anser att nämndens 
beslut från 2019 bör kvarstå vil-
ket innebär att de två kvarstå-
ende bänkarna inte ska tas bort. 
 
För att platsen ska upplevas tryg-
gare har under hösten 2021 trä-
den stammats upp och buskarna 
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Sammanställning av medborgarförslag år 
2022 
 

Medborgarförslag Diarienum-
mer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

beskurits på höjden. Dessa åtgär-
der kommer att genomföras på 
nytt vid behov. 
 
Strax väster om den aktuella 
platsen finns en grusyta som idag 
används för bollspel, exempelvis 
boule. Förvaltningen kommer att 
höja skötselnivån för denna yta i 
syfte att förbättra förutsättning-
arna för bollspel vid platsen. 
Även detta bedömer förvalt-
ningen bidra till en ökad trygg-
hetsupplevelse i området. 
 
Beträffande förslaget att anlägga 
en hundrastgård på platsen anser 
förvaltningen detta inte vara 
lämpligt på grund av närheten till 
bostäder. 

6. Medborgarför-
slag angående 
boulebanor i 
Södermalmsal-
lén 

SÖD 
2021/957 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Delvis bifall 
då en yta i Sö-
dermalmsallén 
som tidigare 
underhållits 
som en vanlig 
grusyta erhål-
lit en högre 
skötselnivå 
vilket innebär 
att ytan nu 
bättre kan an-
vändas för 
bollspel, 
exempelvis 
boule. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag angå-
ende boulebanor i Söder-
malmsallén. I förslaget föreslås 
att Södermalmsallén görs till ett 
boulecentrum. Enligt förslags-
ställarna finns det gott om plats i 
allén varför man föreslår att fyra 
boulebanor anläggs. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser i 
sig att medborgarförslaget är po-
sitivt då det främjar friluftslivet 
och dessutom bidrar till ökad 
trygghet i området. 
 
I Södermalmsallén finns idag en 
yta som kan användas för 
boulespel. Idag underhålls ytan 
som en vanlig grusyta, men då 
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Sammanställning av medborgarförslag år 
2022 
 

Medborgarförslag Diarienum-
mer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

förvaltningen ser positivt på 
möjligheten att kunna spela 
boule vid platsen kommer därför 
skötselnivån nu att höjas. För-
ändringen innebär att ytan oftare 
jämnas ut vilket bättre möjliggör 
bollspel, exempelvis boule. 
 
Om fler ytor för bollspel skulle 
anläggas behöver grönytor tas i 
anspråk. Förvaltningen anser att 
det finns ett värde i att befintliga 
grönytor i Södermalmsallén bi-
behålls, detta då bland annat hela 
allén utgör en lågpunkt vid större 
skyfall och därmed behövs 
grönytorna för infiltrering av 
dagvatten. Mot bakgrund av 
ovanstående anser förvaltningen 
inte det vara lämpligt att ta 
ytterligare ytor i anspråk för 
bollspel i allén. 
 
Förvaltningen noterar att det i 
nära anslutning till Söder-
malmsallén finns grusytor som 
kan användas för boule såsom i 
Fatbursparken norr om det ge-
nomgående stråket mellan Södra 
station och Medborgarplatsen. 
Vidare kommer, utifrån ett med-
borgarförslag, en ny boulebana 
vara anlagd i den centrala delen 
av Rosenlundsparken vid årsskif-
tet 2021/2022. 

7. Medborgarför-
slag om att in-
rätta en hund-
rastgård i par-

SÖD 
2021/979 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Delvis bifall 
då förvalt-
ningen har 
som ambition 
att skapa nya 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag om att 
inrätta en hundrastgård i parken 
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Sammanställning av medborgarförslag år 
2022 
 

Medborgarförslag Diarienum-
mer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

ken bakom För-
skeppsgatan 
samt åtgärda 
parkens över-
vuxna spaljéer 

planteringsy-
tor mellan 
parksofforna 
och pergolan 
samt 
flytta pipran-
korna till 
dessa ytor. Åt-
gärden inne-
bär att sikten 
öppnas upp 
från parksof-
forna till par-
kens  
kryddplante-
ringar.  

bakom Förskeppsgatan i Ham-
marby Sjöstad samt åtgärda par-
kens övervuxna spaljéer. 
 
Den del av parken som eventu-
ellt skulle kunna göras om till 
hundrastgård är en öppen yta 
som är planerad att vara täckt av 
gräs men idag mestadels består 
av stampad jord. Att skapa en 
hundrastgård på ytan skulle inne-
bära att den endast kan nyttjas av 
hundägare och dess hundar. För-
valtningen anser att ytan behöver 
fortsätta vara öppen för olika ak-
tiviteter. Att ytan också är nära 
bostäder gör den heller inte 
lämplig som hundrastgård. 
 
I samband med hanteringen av 
ett tidigare medborgarförslag om 
parken tog stadsdelsnämnden 
den 25 mars 2021 beslut om att 
förse ytan med ett mer ändamåls-
enligt ytskikt i form av grus. 
Förvaltningen planerar att ge-
nomföra denna åtgärd under året. 
 
Piprankorna på pergolan hindrar 
idag sikten från parksofforna till 
kryddplanteringarna. Förvalt-
ningen har därför som ambition 
att skapa nya planteringsytor 
mellan parksofforna i pergolan 
och att flytta piprankorna till 
dessa ytor. 

8. Medborgarför-
slag gällande att 

SÖD 
2021/1022 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-

Delvis bifall 
då möjlig-
heten att till-
föra konst till 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande att förbättra miljön i Ång-
hästparken under Ringvägen. I 
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Sammanställning av medborgarförslag år 
2022 
 

Medborgarförslag Diarienum-
mer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

upprusta Ång-
hästparken un-
der bron 

valtningens 
förs.lag 

platsen under 
Ringvägen 
närmare kan 
utredas av 
Stockholm 
Konst tillsam-
mans med tra-
fikkontoret 
och stadsdels-
förvaltningen 
i samband 
med en even-
tuell framtida 
upprustning 
av den aktu-
ella ytan eller 
av själva bro-
konstrukt-
ionen. 
 
Förvaltningen 
har undersökt 
möjligheten 
att anlägga en 
upplagsyta 
under Ringvä-
gen men tra-
fikkontoret 
har av säker-
hetsskäl av-
styrkt denna 
idé. 

förslaget beskrivs att det under 
Ringvägen är mörkt och otryggt 
varför förslagsställaren efterfrå-
gar om åtgärder kan genomföras 
för att förbättra miljön på denna 
plats, exempelvis genom att till-
föra bättre belysning, asfaltera 
ytan under bron eller tillföra 
konst. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att 
förlaget är positivt då det inne-
håller förslag på åtgärder som 
syftar till att den aktuella platsen 
under Ringvägen ska upplevas 
trevligare och tryggare att pas-
sera. 
 
I ett tidigare medborgarförslag, 
”Medborgarförslag om flytt av 
servicegruppens materialupplag 
vid Zinkens Väg till utrymme 
under Ringvägen”, beslutade 
stadsdelsnämnden i samband 
med nämndsammanträdet den 30 
januari 2020 att förvaltningen 
närmare skulle undersöka möj-
ligheten att anlägga ett upplags-
område för bland annat skräp-
korgar och grus på ytan under 
Ringvägen. Förvaltningen har ett 
pågående planeringsarbete kring 
detta och planerar att under inne-
varande år (2022) ta ett beslut 
kring anläggandet av upplagsy-
tan. 
 
Beträffande den del av förslaget 
som omfattar belysning är områ-
det under Ringvägen idag belyst 
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Sammanställning av medborgarförslag år 
2022 
 

Medborgarförslag Diarienum-
mer 

Nämn-
dens  
beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

under den mörka tiden på dyg-
net. Enligt trafikkontoret, som 
ansvarar för belysningen i det 
aktuella området, är belysningen 
vid platsen tillräcklig och det är i 
dagsläget inte aktuellt att tillföra 
ytterligare belysning. 
 
Möjligheten att tillföra konst till 
platsen kan enligt Stockholm 
konst utredas närmare tillsam-
mans med trafikkontoret och 
stadsdelsförvaltningen i samband 
med en eventuell framtida 
upprustning av ytan eller av 
själva brokonstruktionen. 

9. Medborgarför-
slag angående 
rutschkanan i 
Skånegläntans 
lekpark 

SÖD 
2021/1223 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag angå-
ende rutschkanan i Skåneglän-
tans lekpark. I förslaget föreslås 
att rutschkanan byggs om så att 
det blir möjligt för vuxna att 
hålla i barnen när de åker i 
rutschkanan. 
 
En ombyggnad enligt förslags-
ställarens önskemål skulle göra 
att rutschkanan inte blir säker att 
åka i för barn och inte heller 
godkännas vid en säkerhetsbe-
siktning enligt den svenska stan-
darden avseende allmänna säker-
hetskrav för lekredskap (SSEN-
1176). 
 
Rutschkanans utformning kan 
därmed inte ändras i linje med 
förslagsställarens förslag. 
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Medborgarförslag Diarienum-
mer 

Nämn-
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beslut 

Utfall Förvaltningens förslag 

10. Medborgarför-
slag angående 
att upprätta en 
kulturmiljöplan 
för industrispå-
ret sträckan 
Södersjukhuset 
– Eriksdalslun-
den och områ-
det runt det 

SÖD 
2021/1252 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Delvis bifall, 
då en kultur-
miljöplan 
eventuellt 
skulle kunna 
tas fram med 
hjälp av 
Stadsmuseet 
om området 
vid industri-
spåret nedan-
för Södersjuk-
huset rustas 
upp i större 
omfattning i 
framtiden. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag angå-
ende att upprätta en kulturmiljö-
plan för industrispåret sträckan 
Södersjukhuset – Eriksdalslun-
den och området runt det. Syftet 
med förslaget är att varsamt lyfta 
fram och berätta om platsens 
historia. I medborgarförslaget 
vädjar förslagsställaren till att 
den aktuella platsen vid järn-
vägsspåret inte ska ”byggas 
bort” men att områdets 
kulturhistoria istället lyfts fram. 
 
Det aktuella området som besk-
rivs i medborgarförslaget utgörs 
av ett spårområde som ansvaras 
av exploateringsnämnden. I om-
rådet finns även Södra Årstalun-
dens koloniträdgårdsförening 
och vid Rackarbacken parkmark 
som ansvaras av stadsdelsnämn-
den. 
 
Stadsdelsnämnden har i samband 
med budgeten för 2022 fått i 
uppdrag att ta ett första steg mot 
fler aktiviteter och en ny park-
miljö på Södermalm i den västra 
delen av det nedlagda spårområ-
det som är belägen nedanför Sö-
dersjukhuset och längs Årstavi-
ken. Ett planeringsarbete för ge-
nomförande av uppdraget har in-
letts och uppdraget ska vara ge-
nomfört till den 31 maj 2022. I 
samband med uppdragets ge-
nomförande planerar förvalt-
ningen att tillsammans 
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med exploateringskontoret även 
se över möjligheten att förbättra 
renhållning och skötsel av områ-
det. 
 
Beträffande själva medborgar-
förslaget, att ta fram en 
kulturmiljöplan för området, har 
förvaltningen i dagsläget inte för 
avsikt att ta fram en sådan plan. 
En kulturmiljöplan skulle däre-
mot eventuellt kunna tas fram 
med hjälp av Stadsmuseet om 
området rustas upp i större om-
fattning i framtiden. 

11. Medborgarför-
slag angående 
julbelysning 
över 
Skånegatan 

SÖD 
2021/1317 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag angå-
ende julbelysning över Skånega-
tan. Skånegatan, tillsammans 
med Nytorget, är enligt förslags-
ställaren en av de mest levande 
gatorna på Södermalm. Med jul-
belysning som ringar in gatan 
blir det, enligt förslagsställaren, 
ännu trevligare att besöka gatan. 
 
Stadsdelsförvaltningen uppskat-
tar medborgarförslaget som inne-
bär att Skånegatan tillförs julbe-
lysning vilket skulle ge ett trev-
ligt tillskott i stadsmiljön. 
 
Stadsdelsnämnden behandlade 
ett liknande medborgarförslag 
vidnämndsammanträdet 2019-
12-13, ”Julbelysning på 
Götgatsbacken” (SÖD 
2019/1231). I nämndens beslut 
kring detta medborgarförslag 
framgick att ansvaret att förse en 
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plats eller en gata med julbelys-
ning inte i första hand ligger på 
staden utan hos berörda fastig-
hetsägare och affärsidkare. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att 
nämndens beslut kring uppsät-
tande av julbelysning bör kvar-
stå. 
 
För att stadsdelsområdet i ökad 
utsträckning ska lysa upp under 
vinterperioden har stadsdelsför-
valtningen inom ramen för 
platssamverkan bland annat för-
sett isbanan på Medborgarplat-
sen och Björns trädgård med ef-
fektbelysning. 
 
Utöver detta har stadsdelsförvalt-
ningen samverkat inför 
trafikkontorets iordningsställ-
ande av stadens första vintergå-
gata på Swedenborgsgatan inför 
vintersäsongen 2021/2022. 

12. Medborgarför-
slag angående 
belysning i 
Rosenlundspar-
ken 

SÖD 
2021/1387 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag angå-
ende belysning i Rosenlundspar-
ken. Förslaget innebär att pulka-
backen i parken förses med be-
lysning för att därmed öka an-
vändbarheten av pulkabacken. 
 
Södermalms stadsdelsförvaltning 
anser att förslaget att tillföra 
pulkabacken i Rosenlundsparken 
belysning i sig är ett positivt 
förslag då det skulle innebära att 
pulkabacken kan användas mer 
under den mörka årstiden. 
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Stadsdelsområdets pulkabackar 
saknar idag belysning. Om dessa 
ska förses med belysning ansva-
rar stadsdelsnämnden för detta. 
 
Eftersom en eventuell belysning 
av stadsdelsområdets pulka-
backar endast skulle göra nytta 
vid ett fåtal dagar under året då 
det finns snö, anser förvaltningen 
att det finns andra platser som 
har ett större behov att få belys-
ning. Eftersom det finns begrän-
sade resurser måste förvalt-
ningen välja vilka parkmiljöer 
som ska förses med ny belysning 
för att ge största möjliga nytta. 
 
Gällande Rosenlundsparken har, 
precis som förslagsställarna 
nämner i förslaget, den nya lek-
platsen intill pulkabacken fått ny 
belysning. Därutöver pågår även 
ett trygghetsprojekt i samverkan 
mellan stadsdelsförvaltningen 
och trafikkontoret som innebär 
att den centrala delen av Rosen-
lundsparken förses med förstärkt 
belysning. 

13. Medborgarför-
slag angående 
att göra Tanto 
bastuförening 
till skötselför-
ening 

SÖD 
2021/1428 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag angå-
ende att göra Tanto bastuföre-
ning till skötselförening, lik-
nande den som finns för den 
kommande bastun vid Sätra-
badet. I förslaget beskrivs att det 
är svårt att få möjlighet att an-
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vända bastun vid Tanto strand-
bad om man inte är medlem i ba-
stuföreningen vilket enligt 
förslagsställaren i princip är 
omöjligt att bli. Förslagsställaren 
föreslår med anledning av detta 
att bastuföreningens nyttjande-
villkor ändras och att föreningen 
omvandlas till en skötselförening 
vilket, enligt förslagsställaren, 
skulle innebära att fler söder-
malmsbor får möjlighet att an-
vända bastun. 
 
Stadsdelsförvaltningen har nyli-
gen tecknat ett nytt avtal med 
Tanto Bastuförening, utifrån 
nämndens beslut 2020-10-22, 
som bland annat innebär att ba-
stun ska hållas öppen för allmän-
heten minst 20 gånger i månaden 
(pass om två timmar per gång). 
Det nya avtalet innebär en utök-
ning av allmänhetens tillträde till 
bastun jämfört med det tidigare 
avtalet. Det nya avtalet ger även 
allmänheten tillgång till bastun 
på helger vilket tidigare inte var 
fallet. I det nya avtalet har även 
föreningens ansvar gällande un-
derhåll och reinvesteringar utö-
kats så att det nu delas lika mel-
lan förvaltningen och före-
ningen. 
 
Det i medborgarförslaget 
nämnda skötselavtalet mellan 
Skärholmens stadsdelsförvalt-
ning och Sätrabastuns Skötsel-
förening innebär att allmänheten 
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ska ha tillträde till bastun 11 tim-
mar i veckan och i de fall då ba-
stun hålls öppen utanför dessa ti-
der, även då vara öppen för all-
mänheten. 
 
En viktig skillnad mellan avtalen 
för de två bastuanläggningarna 
är att Skärholmens stadsdelsför-
valtning i sin helhet har ett 
reinvesterings- och underhållsan-
svar för bastun vid Sätrabadet 
medan Södermalms stadsdelsför-
valtning och Tanto Bastuföre-
ning har ett delat reinvesterings- 
och underhållsansvar för bastun 
vid Tanto strandbad. Detta inne-
bär, enligt förvaltningen, att av-
talen ger olika förutsättningar 
kring bland annat allmänhetens 
möjlighet att få tillträde till ba-
stun. 
 
Utifrån redogörelsen ovan anser 
förvaltningen att det avtal som 
idag finns mellan förvaltningen 
och Tanto Bastuförening är bra 
utformat då det innehåller en ba-
lans mellan ekonomiskt ansvar 
och möjligheten för allmänheten 
att nyttja bastun. 

14. Medborgarför-
slag angående 
att trädgårdsav-
fall från 
Tanto Södra ko-
loniträdgårds-
förening ska 
transporteras 
bort av staden 

SÖD 
2022/46 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag angå-
ende att trädgårdsavfallet från 
Tanto Södra koloniträdgårdsför-
ening ska transporteras bort av 
staden. Förslaget går ut på att 
trädgårdsavfall 
från de enskilda lotterna ska 
transporteras bort tillsammans 
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med det trädgårdsavfall som ko-
lonisterna samlar ihop på all-
männa parkytor. Förslaget inne-
bär därmed att transporterna 
kring avfallet samordnas vilket 
uppges vara positivt ur miljösyn-
punkt. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att 
förslaget i sig är positivt då 
förslagsställaren försöker finna 
en mer effektiv och miljömässigt 
anpassad hantering av det träd-
gårdsavfall som genereras inom 
koloniträdgårdsföreningens en-
skilda lotter. 
 
Förvaltningen kan dock konsta-
tera att det saknas stöd för före-
slagen hantering i det arrendeav-
tal som stadsdelsnämnden har 
med den aktuella koloniträd-
gårdsföreningen och med övriga 
koloniträdgårdsföreningar inom 
stadsdelsområdet. Arrendeavta-
lens utformning är gemensam för 
hela staden och avtalsmallen är 
beslutad av kommunfullmäktige 
2009-09-28. I avtalet anges 
bland annat att föreningen för-
binder sig att hålla området i stä-
dat och vårdat skick vilket enligt 
förvaltningen innebär att före-
ningen ska ombesörja att träd-
gårdsavfallet från lotterna tas 
omhand. Ett genomförande av 
förslaget innebär att stadsdels-
nämnden skulle bekosta bort-
transport av trädgårdsavfall från 
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enskilda lotter vilket förvalt-
ningen inte anser vara avtalsen-
ligt. 
 
Förvaltningen anser mot bak-
grund av beskrivningen ovan att 
koloniföreningen på egen hand 
bör samordna insamling och 
borttransport av trädgårdsavfallet 
från de enskilda lotterna. 

15. Medborgarför-
slag angående 
att bygga om 
befintlig 
outnyttjad le-
kyta i anslut-
ning till Bergs-
gruvan till ett 
pumptrack 

SÖD 
2022/74 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag om att 
bygga om befintlig outnyttjad le-
kyta i anslutning till Bergsgru-
van till ett pumptrack. 
 
Stadsdelsförvaltningen uppskat-
tar medborgarförslaget då en 
pumptrackanläggning på rätt 
plats skulle kunna bli ett populärt 
tillskott till lek- och sportmöjlig-
heterna inom Södermalms 
stadsdelsområde. 
 
I det fallet att en pumptrackan-
läggning ska anläggas inom 
stadsdelsområdet anser förvalt-
ningen, utifrån bland annat tidi-
gare inkomna synpunkter och 
önskemål, att en större anlägg-
ning tillförs stadsdelen än vad 
som är möjligt vid den före-
slagna platsen. Detta för att 
kunna tillgodose så många olika 
användargruppers önskemål 
och behov som möjligt. 
 
Ytterligare en aspekt som behö-
ver tas hänsyn till är anläggning-
ens eventuella bullerstörning för 
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boenden i närområdet. Gällande 
den föreslagna placeringen i 
Bergsgruvan anser förvaltningen 
att anläggningen skulle komma 
för nära bostäder. 
 
Med hänvisning till ovannämnda 
anser förvaltningen inte att en 
pumptrack vid föreslagen plats 
är lämplig. 

16. Medborgarför-
slag angående 
att installera 
schackbord 
förslagsvis på 
Mariatorget 

SÖD 
2022/86 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Delvis bifall 
då förslaget 
att tillföra Ma-
riatorget 
schackbord 
vidare utreds i 
samband med 
färdigställan-
det av pro-
grammet för 
Mariatorget. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag angå-
ende att installera schackbord 
förslagsvis på Mariatorget. 
Schackspel skapar enligt för-
slagsställaren social samman-
hållning då det förenar männi-
skor över generationer och med 
olika bakgrund. 
 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att 
förslaget är positivt då det inne-
bär att en aktivitet tillförs exem-
pelvis Mariatorget vilken kan bi-
dra till ökad trivsel och samvaro 
i stadsdelsområdets parker. 
 
Utifrån nämndens verksamhets-
plan för 2021 togs under året ett 
programförslag fram inför en 
kommande upprustning av 
Mariatorget. Under sommaren 
2021 genomfördes ett inledande 
samråd med allmänheten för att 
få in idéer och önskemål inför 
framtagandet av programmet. 
Under våren 2022 hölls ett sam-
råd med allmänheten kring pro-
gramförslaget där många olika 
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synpunkter inkom. 
 
Förvaltningen anser att medbor-
garförslaget är trevligt och rela-
tivt enkelt att genomföra men an-
ser att förslaget måste sättas i re-
lation till övriga förslag och syn-
punkter som inkommit i sam-
band med samrådet kring pro-
gramförslaget. 
 
Förvaltningen föreslår med an-
ledning av ovannämnda att för-
slaget att tillföra Mariatorget 
schackbord utreds vidare i sam-
band med färdigställandet av 
programmet för Mariatorget. 

17. Medborgarför-
slag angående 
utegym på 
Åsöberget, 
nordöstra Sö-
dermalm 

SÖD 
2022/87 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag angå-
ende att anlägga ett utegym på 
Åsöberget. Stadsdelsförvalt-
ningen anser att medborgarför-
slaget i sig är positivt då det fö-
reslår en populär aktivitet i park-
miljö som kan bidra till folkhäl-
san. 
 
Beträffande den föreslagna plat-
sen på Åsöberget, anser 
förvaltningen inte att den är 
lämplig för ett utegym eftersom 
det vid platsen finns parkbänkar 
som erbjuder en vacker utsikt. 
Att ersätta parkbänkarna med ett 
utegym går emot inriktningen i 
Parkplan Södermalm där det 
framkommer att utsiktsplatsen är 
en av de delar i parken som bör 
bevaras. Förvaltningen menar vi-
dare att det saknas utrymme för 
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att både ha parkbänkar och ett 
utegym på platsen. 
 
Däremot kommer det att anläg-
gas ett nytt utegym i anslutning 
till Sofia bollplan, cirka 300 me-
ter från den föreslagna platsen på 
Åsöberget. 

18. Medborgarför-
slag gällande 
förbättrad park-
miljö i 
Bergsgruvan 

SÖD 
2022/97 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag om att 
förbättra parkmiljön i Bergsgru-
van. I förslaget föreslås att en 
hundrastgård anläggs i den del 
av parken där det idag finns en 
cykelbana för lek. Förra året an-
lade stadsdelsförvaltningen en ny 
hundrastgård vid kvarteret 
Skjutsgossen, cirka 350 meter 
från den föreslagna platsen i 
Bergsgruvan.  
 
Förvaltningen ser ett större be-
hov av att finna en lämplig plats 
för en hundrastgård inom områ-
det söder om Magnus Ladulåsga-
tan och väster om Götgatan, ef-
tersom det där saknas hundrast-
gård idag. 

19. Medborgarför-
slag romerska 
ringar i Tanto 

SÖD 
2022/152 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Delvis bifall  
då möjlig-
heten att till-
föra utegym-
met i Tanto ett 
redskap för 
dynamisk trä-
ning, liknande 
det som före-
slås i medbor-
garförslaget, 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag angå-
ende att anlägga romerska ringar 
för armgång i Tanto, förslagsvis 
intill existerande utegym. Dessa 
skulle, enligt förslagsställaren, 
utgöra ett bra komplement till 
befintliga träningsredskap och ge 
möjlighet till en mångfald av öv-
ningar. 
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utreds i sam-
band med en 
kommande 
upprustning 
av utegym-
met.   
 

Stadsdelsförvaltningen anser att 
förslaget är positivt då det inne-
bär ett för stadsdelsområdet nytt 
träningsredskap som kan upp-
muntra till fysisk aktivitet. 
 
På utegymmet i Tantolunden, 
drygt 100 meter öster om 
Liljeholmsbron, erbjuds det re-
dan idag möjlighet till träning 
genom armgång men då i form 
av fasta ribbor med vars hjälp 
man häver sig fram. 
 
Utegymmet i Tantolunden behö-
ver enligt förvaltningen genomgå 
en renovering inom de kom-
mande åren då flera redskap bör-
jar bli slitna. Förvaltningen före-
slår att i samband med denna re-
novering närmare utreda möjlig-
heten att tillföra anläggningen ett 
redskap för dynamisk träning, 
liknande det som föreslås i med-
borgarförslaget. En viktig aspekt 
att då ta hänsyn till är bland an-
nat att redskapet uppfyller ställda 
säkerhetskrav. 

20. Medborgarför-
slag gällande 
förädling och 
konstnärlig 
utsmyckning av 
hörnet Söder-
mannaga-
tan/Bohusgatan 
på Södermalm 

SÖD 
2022/405 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Delvis bifall 
då de förslag 
till utveckling 
av platsen 
som anges i 
förslaget när-
mare kan stu-
deras om åter-
vinningsplat-
sen i framti-
den kan tas 
bort.  

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande förädling och konstnärlig 
utsmyckning av hörnet Söder-
mannagatan/Bohusgatan på Sö-
dermalm. Förslaget innebär 
bland annat att tillföra bänkar 
och konstnärlig utsmyckning på 
den yta där det idag finns en 
återvinningsplats. 
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 Stadsdelsförvaltningen anser att 
förslaget är positivt då det inne-
bär att platsen, som utgör en en-
tré till Stora Blecktornsparken, 
utvecklas. Förslaget ligger även i 
linje med det som anges i 
Parkplan Södermalm där det be-
skrivs att entréerna till Stora 
Blecktornsparken, som stärker 
platsens identitet, på sikt bör 
utvecklas. 
 
Förvaltningen anser dock att 
återvinningsplatsen i hörnet 
Södermannagatan/Bohusgatan 
utgör en viktig funktion för bo-
ende i området. Om återvin-
ningsplatsen i framtiden kan tas 
bort skulle förvaltningen kunna 
utveckla platsen till en attrakti-
vare entré till Stora Blecktorn-
sparken. De förslag till utveckl-
ing som anges i förslaget kan då 
närmare studeras. 

21. Medborgarför-
slag gällande 
sittplatser i 
Tjurbergspar-
ken 

SÖD 
2022/427 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Bifall då för-
slaget att till-
föra ytterli-
gare parksof-
for i Tjur-
bergsparken 
läggs till för-
valtningens 
idébank inför 
kommande års 
planering av 
insatser i 
stadsmiljön. 
 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag om fler 
sittplatser i Tjurbergsparken. I 
förslaget hävdas bland annat att 
många äldre inte har möjlighet 
att sitta ner för en stunds vila i 
parken. 
 
I Tjurbergsparken finns idag 21 
parksoffor. De är utplacerade 
med lämpliga avstånd sinsemel-
lan för att inte driftsfordon ska 
hindras. Förvaltningen anser att 
21 parksoffor i Tjurbergsparken 
inte är ett lågt antal soffor sett till 
parkens storlek. Samtidigt ser 
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förvaltningen att ytterligare ett 
par soffor skulle kunna rymmas i 
parken. 
 
Förvaltningen prioriterar idag re-
novering eller utbyte av trasiga 
befintliga parksoffor. Förvalt-
ningen anser dock att förslaget 
om att tillföra ytterligare 
parksoffor i Tjurbergsparken är 
lämpligt att försöka tillmötesgå 
på sikt. Förvaltningen föreslår 
därför att förslaget läggs till för-
valtningens idébank inför kom-
mande års planering av insatser i 
stadsmiljön. 

22. Medborgarför-
slag gällande 
kulturhus på 
Henriksdalsal-
lén 

SÖD 
2022/474 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Delvis bifall 
då förslaget 
att uppföra ett 
kulturhus vid 
Henriksdalsal-
lén överläm-
nats till stads-
byggnads-
nämnden och 
exploaterings-
nämnden för 
kännedom. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande kulturhus på Henriks-
dalsallén. I förslaget beskrivs att 
en stort tomt frigjorts på Hen-
riksdalsallén när en kommunal 
förskola nu flyttat till sin perma-
nenta plats. Förslagsställaren fö-
reslår med anledning av detta att 
staden utreder uppförandet av ett 
kulturhus på den aktuella tomten. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att 
medborgarförslaget är intressant 
men kan konstatera att det ligger 
utanför stadsdelsnämndens 
ansvarsområde både vad gäller 
typ av verksamhet samt beträf-
fande den mark som förslaget 
omfattar. 
 
Förvaltningen har varit i kontakt 
med exploateringskontoret 
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gällande den aktuella platsen. 
Enligt exploateringskontoret stu-
derar stadsbyggnadskontoret och 
exploateringskontoret för närva-
rande planeringsförutsättning-
arna för den aktuella tomten och 
övriga ytor som ansluter mot 
Värmdövägen. Vid ett eventuellt 
planarbete kommer staden i så-
dant fall att starta upp det genom 
markanvisningar i exploaterings-
nämnden samt inleda detaljpla-
nearbete i stadsbyggnadsnämn-
den. 
 
Med anledning av ovanstående 
överlämnar förvaltningen 
medborgarförslaget till stads-
byggnadsnämnden och 
exploateringsnämnden för kän-
nedom. 

23. Medborgarför-
slag om barn-
konsekvensana-
lys för 
Södermalm 

SÖD 
2022/388 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Delvis bifall 
då förslaget 
överförts till 
stadsbygg-
nadsnämnden 
för vidare 
hantering.  

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag 
barnkonsekvensanalys för Söder-
malm. Förslaget innebär i korthet 
att en övergripande barnkonse-
kvensanalys för hela Södermalm 
i enlighet med Stockholms Över-
siktsplan 2019 görs över på-
gående och planerade detaljpla-
ner på Södermalm inklusive 
Hammarby Sjöstad. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att 
förslaget lyfter viktiga aspekter 
som rör barn och ungas behov av 
friytor vilket är viktigt ur många 
aspekter, inte minst ut ett hälso-
perspektiv. 
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Förvaltningen delar beskriv-
ningen angående den trängsel 
som idag råder på vissa platser i 
parkmiljön inom stadsdelsområ-
det. Detta gäller exempelvis då 
parker behöver nyttjas som för-
skole- och skolgårdar. 
 
I samband med att stadsdels-
nämnden erhåller förslag till 
detaljplaner för ny bebyggelse 
bevakar förvaltningen att en 
barnkonsekvensanalys har ge-
nomförts av förslaget. 
 
Då ansvaret för planfrågor, där 
bland annat framtagande av 
barnkonsekvensanalyser ingår, 
ligger hos stadsbyggnadsnämn-
den föreslår förvaltningen att 
stadsdelsnämnden överför 
medborgarförslaget till stads-
byggnadsnämnden för vidare 
hantering. 

24. Medborgarför-
slag gällande att 
laga stenmuren 
i 
hundrastgården 
ovanför Björns 
trädgård 

SÖD 
2022/489 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Delvis bifall 
då förvalt-
ningen kon-
taktat fastig-
hetsägaren 
som ansvarar 
för muren och 
informerat 
denna om in-
komna syn-
punkter kring 
murens status. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande att laga stenmuren i hund-
rastgården ovanför Björns träd-
gård. Enligt förslagsställaren 
kommer hundar som besöker 
hundrastgården åt dessa hålig-
heter vilket är olämpligt då det 
kan finnas droger och andra 
skadliga föremål samt råttor i 
dessa. 
 
Den aktuella muren ansvaras inte 
av staden utan ligger inom 
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fastigheten Pelarbacken Större 8. 
Vid besök på platsen kan konsta-
teras att det finns ett antal hål i 
muren. 
 
Förvaltningen har inte tidigare 
erhållit information om att de 
aktuella håligheterna utgör ett 
problem i form av bland annat 
gömma för olika slag av föremål. 
Förvaltningen kommer däremot 
att kontakta fastighetsägaren som 
ansvarar för muren och infor-
mera denna om inkomna syn-
punkter kring murens status. 

25. Medborgarför-
slag gällande att 
förstärka stake-
tet i 
hundrastgården 
ovanför Björns 
trädgård 

SÖD 
2022/491 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande att förstärka staketet i 
hundrastgården ovanför Björns 
trädgård. I förslaget beskrivs att 
staketet är glest utformat vilket 
innebär att mindre hundar lätt 
kan ta sig igenom staketet samt 
att bollar och andra hundleksaker 
kan hamna utanför. Med anled-
ning av beskrivningen ovan före-
slås att befintligt smidesstaket 
förstärks på insidan med ett fin-
maskigare stängsel. 
 
Flertalet hundrastgårdar inom 
stadsdelsområdet är i sin helhet 
försedda med den typ av finmas-
kigt stängsel som efterfrågas i 
medborgarförslaget. Endast 
hundrastgården nedanför kvarte-
ret Skjutsgossen, mittemot Woll-
mar Yxkullsgatan 25, samt den i 
medborgarförslaget beskrivna 
hundrastgården i Björns trädgård 
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är utrustade med smidesstaket. 
Förvaltningen anser att smi-
desstaketen vid ovannämnda 
hundrastgårdar är väl anpassade 
till de båda platsernas centrala 
placering i stadsmiljön. 
 
Förvaltningen anser att den åt-
gärd som redan har utförts på 
grinden till hundrastgården i 
Björns trädgård är väl avvägd 
mellan funktion och gestaltning. 
Att även förse resterade delar av 
smidesstaketet med ett finmaski-
gare stängsel anser förvaltning 
inte vara lämpligt då det allt för 
mycket skulle påverka parkens 
utseende. 
 
Om man som hundägare har be-
hov av att besöka en hundrast-
gård med ett finmaskigt stängsel, 
hänvisar förvaltningen till övriga 
hundrastgårdar inom stadsdels-
området, exempelvis den 
intilliggande hundrastgården i 
Fatbursparken. 

26. Medborgarför-
slag gällande att 
bygga ett ute-
gym mellan 
Sofiaskolan och 
Sofia bollplan 

SÖD 
2022/560 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Bifall då det i 
programmet 
för utveckling 
av Ten-
gdahlsparken 
finns ett nytt 
utegym 
beslutat. Ute-
gymmet plan-
eras att anläg-
gas på den yta 
där den 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande att bygga ett utegym mel-
lan Sofiaskolan och Sofia boll-
plan. Enligt förslagsställaren är 
platsen oanvänd och ett utegym 
på denna plats skulle gynna alla 
som bor i området då det 
närmsta utegymmet idag finns 
vid Eriksdalsbadet. 
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provisoriska 
förskolan idag 
ligger. 

Stadsdelsförvaltningen anser att 
medborgarförslaget i sig är posi-
tivt då det föreslår en populär ak-
tivitet i parkmiljö som kan bidra 
till god folkhälsa. 
 
I programmet för utveckling av 
Tengdahlsparken, med anledning 
av bostadsbyggandet i kvarteret 
Persikan, finns ett nytt utegym 
beslutat. Utegymmet planeras att 
anläggas på den yta där den 
provisoriska förskolan idag lig-
ger. 
 
Med anledning av ovannämnda 
anser förvaltningen därmed att 
förslaget blir tillgodosett i det 
aktuella området genom det be-
slut som redan finns fattat kring 
Tengdahlsparkens utveckling. 

27. Medborgarför-
slag gällande 
promenadstråk 
runt 
Hammarby Sjö 

SÖD 
2022/618 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Delvis bifall 
då en gångväg 
på den före-
slagna 
sträckan finns 
med som 
ett av de mål 
exploaterings-
kontoret arbe-
tar för att 
uppnå inom 
ramen för 
stadsutveckl-
ingsprojektet 
Nordöstra 
Sjöstan.  

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande promenadstråk runt Ham-
marby Sjö. I förslaget föreslås att 
den spång som finns utefter Dan-
vikskanalen mot Danviksklippan 
breddas och öppnas upp från 
båda sidor samt att stråket däref-
ter förlängs med en gångväg un-
der Danviksbron och vidare mot 
området ovanför Boule & Berså. 
Enligt förslagsställaren skulle ett 
genomförande av förslaget göra 
det möjligt att gå längs med vatt-
net runt hela Hammarby Sjö. 
 
Förvaltningen anser att ett gång-
stråk vid Danvikskanalen vore 
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positivt eftersom det skulle 
skapa ett sammanhängande 
promenadstråk med vattenkon-
takt runt hela Hammarby Sjö. 
 
Att anlägga en gångväg på den 
föreslagna sträckan finns med 
som ett av de mål exploaterings-
kontoret arbetar för att uppnå 
inom ramen för stadsutveckl-
ingsprojektet Nordöstra Sjöstan. 
Arbetet med Nordöstra Sjöstan 
är än så länge i ett tidigt stadie 
och det är flera moment och 
undersökningar som måste ge-
nomföras de kommande 
åren. Med tanke på detta går det 
idag inte att göra en tidplan över 
när en eventuell gångväg kan 
vara på plats. 

28. Medborgarför-
slag gällande att 
anlägga en äng i 
Tantolunden för 
att gynna polli-
natörer 

SÖD 
2022/583 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Bifall då det i 
programmet 
för en kom-
mande upp-
rustning av 
Tantolunden 
finns 
förslag på ut-
veckling av 
fler ängsytor i 
parken. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande att anlägga en äng i Tan-
tolunden för att gynna pollinatö-
rer. I förslaget anges att det i 
Tantolunden finns stora ytor där 
en mindre del kan avsättas för 
äng utan att inskränka på de 
välanvända gräsytorna. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att 
förslaget är positivt då det ligger 
i linje med förvaltningens arbete 
med att tillföra stadsdelsområ-
dets parker fler ängsytor som 
gynna r den biologiska mångfal-
den. 
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I dagsläget finns två ytor i Tan-
tolunden som sköts som ängsy-
tor, vid lekplatsen intill järnvägs-
spåret söder om parken och vid 
Ringvägen. 
 
Utöver dessa ytor finns det i par-
ken öppen naturmark som 
innehåller vegetation samt lök-
planteringar som gynnar polli-
natörer. Under våren (2022) har 
ett arbete med att ta fram ett pro-
gram för en kommande upprust-
ning av Tantolunden pågått. I 
programmet finns förslag på ut-
veckling av fler ängsytor i par-
ken. Programmet planeras att be-
slutas av stadsdelsnämnden un-
der hösten 2022. 

29. Medborgarför-
slag gällande 
Zinkens stads-
skog 

SÖD 
2022/639 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag med 
tilläggen:  
Att Söder-
malms 
stadsdels-
nämnd ser 
positivt på 
förslaget 
om 
att etablera 
”Zinkens 
stadsskog” 
med av-
stamp i 
medborgar-
förslaget 
och gärna 

Delvis bifall 
då förslaget 
överförts till 
trafiknämnden 
för vidare 
hantering 
samt att för-
valtningen ska 
återrapportera 
trafiknämn-
dens och tra-
fikkontoret ar-
bete med 
ärendet.  

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande Zinkens stadsskog. Försla-
get innebär sammanfattningsvis 
att den del av Ringvägen som 
ligger norr om Hornsgatan förses 
med mikroskog, växthusliknande 
paviljonger för gemensam odling 
samt att mer plats skapas för be-
fintliga serveringar och torghan-
del. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att 
medborgarförslaget är intressant 
och positivt i den bemärkelsen 
att det innebär att nya grönytor 
tillförs stadsdelsområdet. Försla-
get ligger vidare i linje med det 
förslag till ”Stadsdelsvisa åt-
gärdsförslag för biologisk mång-
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ser att de 
olika delför-
slagen 
skyndsamt 
utreds vi-
dare i syfte 
att ta fram 
konkreta 
åtgärdsför-
slag. 
Att uppdra 
åt förvalt-
ningen att 
följa upp 
Trafik-
nämnden 
och 
Trafikkon-
torets arbete 
med ärendet 
och återrap-
portera till 
Södermalms 
stadsdels-
nämnd på 
lämpligt 
sätt. 

fald”, SÅF, som är under framta-
gande för Södermalms stadsdels-
område. 
 
Medborgarförslaget innebär 
samtidigt flera större utmaningar 
då många frågor inför ett eventu-
ellt genomförande först måste ut-
redas. Exempelvis avseende tra-
fiklösningar och konsekvenser 
för ansvariga nämnders investe-
rings- och driftsansvar. 
 
Med anledning av att förslaget i 
första hand berör gatumark som 
ansvaras av trafiknämnden, före-
slår förvaltningen att stadsdels-
nämnden överför medborgarför-
slaget till trafiknämnden för vi-
dare hantering. 

30. Medborgarför-
slag gällande 
avskärmning 
mot 
Rosenlundsga-
tan i Bergsgru-
van 

SÖD 
2022/669 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande avskärmning mot Ro-
senlundsgatan i Bergsgruvan. 
Enligt förslagsställaren utgör 
Bergsgruvan en oas då parken 
bland annat erbjuder mycket lek. 
Det enda som enligt förslagsstäl-
laren saknas i parken är en bättre 
avskärmning mot den relativt 
hårt trafikerade Rosenlundsga-
tan. 
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Stadsdelsförvaltningen anser att 
förslaget lyfter viktiga aspekter 
vid platsen främst gällande sä-
kerheten för lekande barn i 
Bergsgruvan. 
 
Utifrån ett beslut i stadsdels-
nämnden kring ett medborgarför-
slag planterade förvaltningen för 
ett antal år sedan buskar mellan 
befintliga träd längs med Ro-
senlundsgatan. Buskarna har en-
ligt förvaltningen växt till sig på 
ett bra sätt och ger en avskär-
mande effekt i parken längs mer-
parten av gatans sträckning. 
 
Av trygghetsskäl anser förvalt-
ningen inte att uppförandet av ett 
plank mot gatan är lämpligt ef-
tersom det skulle hindra insynen 
in i parken från gatan. Förvalt-
ningen bedömer därutöver att 
parkens lekplats, där de flesta 
barn och vuxna uppehåller sig, är 
placerad på ett betryggande av-
stånd från gatan vilket gör att ris-
ken för incidenter bedöms som 
liten. 
 
Förvaltningen föreslår med an-
ledning av resonemanget ovan 
att inga ytterliga åtgärder i 
Bergsgruvan mot Rosenlundsga-
tan bör  genomföras. 

31. Medborgarför-
slag gällande 
farthinder i 
Lilla 

SÖD 
2022/773 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag 
 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande farthinder i Lilla Bleck-
tornsparken. Enligt förslagsställ-
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Blecktornspar-
ken 

aren rör sig små barn på och in-
till gångvägen genom parken då 
det längs med denna finns 
gungor och en populär plask-
damm. I förslaget beskrivs att 
cyklar ofta kommer i hög fart 
utan att visa hänsyn till att barn 
kan springa ut på gångvägen. 
Med anledning av beskrivningen 
ovan föreslås att flera farthinder 
placeras ut längs med gångvägen 
som sträcker sig mellan bollpla-
nerna och plaskdammen i par-
ken. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att 
förslaget lyfter en viktig aspekt 
som rör trafiksäkerhet i parken. 
 
Beträffande cykling på gångba-
nor är det endast tillåtet för barn 
upp till åtta år om cykelbana sak-
nas. Sedan den 1 september 2022 
är det dessutom förbjudet att 
köra elsparkcyklar på gångbanor 
och trottoarer. 
 
Ovannämnda trafikregler innebär 
att det är förbjudet för personer 
över åtta år att cykla på aktuell 
gångväg. Därmed utgör cykling 
på gångvägen genom parken ett 
brott mot gällande trafikregler 
och är en fråga som ska hanteras 
av polisen. Att tillföra farthinder 
till en plats där det inte är tillåtet 
att cykla är enligt förvaltning 
olämpligt. 
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Förvaltningen kommer med an-
ledning av det som lyfts i 
medborgarförslaget tillsammans 
med trafikkontoret diskutera om 
det eventuellt vid denna plats 
finns behov av att förtydliga 
trafikreglerna. 

32. Medborgarför-
slag gällande 
anläggande av 
beachplan i 
Drakenbergs-
parken 

SÖD 
2022/784 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag  
 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande anläggande av beachplan i 
Drakenbergsparken. I dagsläget 
finns enligt förslagsställarna 
ingen beachplan med officiella 
mått i Stockholm med omnejd 
och behovet av en sådan är stort. 
Den föreslagna beachplanen, 
som med fördel kan placeras i 
anslutning till bangolfbanan i 
parken, skulle enligt förslaget 
kunna användas för flera beach-
sporter, såsom ultimate frisbee 
och beachfotboll. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för 
det intressanta och välbeskrivna 
förslaget. Beträffande anlägg-
ningens mått (30 x 80 meter) 
skulle denna utgöra en påtaglig 
inverkan på Drakenbergsparken 
nuvarande utformning. Förvalt-
ningen anser att det är viktigt att 
den aktuella gräsytan kan använ-
das av så många parkbesökare 
som möjligt, exempelvis för 
picknick, solbad och annan spon-
tan rekreation. I Parkplan Söder-
malm, som anger den långsiktiga 
planeringen för stadsdelsområ-
dets parkmiljöer, anges att Dra-
kenbergsparkens gröna 
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och öppna parkrum ska bevaras. 
 
Med hänvisning till ovanstående 
anser förvaltningen att det inte är 
lämpligt att anlägga en beach-
plan i enlighet med förslaget i 
Drakenbergsparken. 
 
Mot bakgrund av att det i med-
borgarförslaget föreslås att 
beachplanen bör vara boknings-
bar föreslår förvaltningen att 
stadsdelsnämnden överför med-
borgarförslaget till idrottsnämn-
den för vidare hantering. I det 
fallet att idrottsnämnden bedö-
mer att gå vidare med förslaget 
behöver i sådant fall en annan 
plats än Drakenbergsparken 
identifieras. 

33. Medborgarför-
slag gällande 
duschar i Vita-
bergsparken 

SÖD 
2022/853 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande duschar i Vitabergsparken. 
I förslaget beskrivs att det är 
många som solar i Vitabergspar-
ken sommartid. Eftersom det inte 
finns bad i närheten vore det en-
ligt förslagsställaren positivt om 
det kunde finnas ett par duschar i 
parken där man kan svalka sig 
och samtidigt fylla på sin vatten-
flaska. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att 
förslaget lyfter fram en intressant 
idé som skulle bredda Vitabergs-
parkens utbud och innehåll. 
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Att anlägga nya duschar och 
dricksvattenutkast innebär rela-
tivt stora investeringskostnader i 
form av bland annat framdra-
gande av nya vatten- och av-
loppsledningar. Förutom nämnda 
investeringskostnader innebär 
förslaget även betydande kostna-
der i form av löpande drift- och 
underhåll av anläggningarna. 
 
I närheten av Vitabergsparken 
finns idag duschar i anslutning 
till plaskdammarna i Lilla Bleck-
tornsparken och i Tengdahlspar-
ken. I Lilla Blecktornsparken 
finns även ett vattenutkast vari-
från man kan hämta dricksvatten. 
Utifrån den nuvarande tillgången 
till duschar och vattenutkastare i 
närheten av Vitabergsparken, be-
dömer förvaltningen att tillförsel 
av ytterligare vattenanläggningar 
i denna del av stadsdelsområdet 
inte bör prioriteras. 

34.  Medborgarför-
slag om bad-
brygga i Skan-
stull 

SÖD 
2022/891 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag om att 
anlägga en badbrygga vid Skan-
stull. I förslaget beskrivs att det 
varje sommar är många som ba-
dar i området intill den restau-
rang som är placerad vid strand-
kanten sydväst om Eriksdalsba-
det. Med anledning av detta före-
slås att en badbrygga med 
badstege, liknande de bryggor 
som finns längs med gångvägen 
mellan Skanstull och Hornstull, 
anläggs på denna plats. 
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Den 30 augusti 2022 godkände 
miljö- och hälsoskyddsnämnden 
”Handlingsplan för nya bad 
2022” som syftar till att peka ut 
förslag på platser där nya bad 
skulle kunna etableras och där-
med förbättra tillgången till bad 
för stockholmarna. 
 
Beträffande den plats som är ak-
tuell i medborgarförslaget så lig-
ger den inom stadens hamnom-
råde där badförbud råder. Vidare 
finns platsen inte med bland de 
platser som är identifierade och 
utredda i ”Handlingsplan för nya 
bad 2022”. 
 
Mot bakgrund av ovannämnda är 
det enligt förvaltningen i 
dagsläget inte prioriterat att un-
dersöka ytterligare platser för 
nya bad än de som finns med i 
den framtagna handlingsplanen. 

35. Medborgarför-
slag gällande 
trygghet i områ-
det Plankan 

SÖD 
2022/970 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag. Den 
del av försla-
get som 
rör kvarteret 
Plankan har 
överlämnats 
till Svenska 
Bostäder för 
vidare hante-
ring. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande trygghet i området kring 
kvarteret Plankan vid korsningen 
Hornsgatan/Varvsgatan. I försla-
get anges att området runt 
Högalidskyrkan och vid det på-
gående bygget inne i kvarteret 
Plankan används som toalett och 
sovplats. På dessa platser kan 
man enligt förslagsställaren på-
träffa bland annat kanyler, klä-
der, flaskor, urin och avföring. 
Med anledning av beskrivningen 
ovan föreslås att merparten av de 
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buskar som finns i Högalidspar-
ken tas bort och ersätts med 
planteringar som inte kan utgöra 
gömställen. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att 
förslaget lyfter en viktig fråga 
som rör trygghet på allmän plats. 
 
I Parkplan Södermalm, som 
anger den långsiktiga plane-
ringen för stadsdelsområdets 
parkmiljöer, framgår att Höga-
lidsparkens treskiktade vegetat-
ion samt täta buskage bör beva-
ras. Förvaltningen anser därav att 
förslaget att ta bort merparten av 
parkens buskage och ersätta 
dessa med andra planteringar 
inte är lämpligt. Förvaltningen 
ska däremot fortsätta att vårda 
Högalidsparken bland annat ge-
nom kontinuerliga slyröjningar. 
Beträffande renhållning är 
den prioriterad och förvaltningen 
följer upp att inkomna felanmäl-
ningar kring renhållning åtgärdas 
inom 24 timmar. 
 
Trygghetsarbetet kommer under 
nästkommande år, 2023, att 
intensifieras med stöd av sociala 
myndigheter där målsättningen 
är att hitta långsiktiga och håll-
bara lösningar på den 
missbruksproblematik som finns 
i området. Förvaltningen har 
även lämnat in en ansökan om 
LOV3 (utökad möjlighet för 
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ordningsvakter att patrullera och 
ingripa) till polismyndigheten 
som även innefattar Högalidspar-
ken. 
 
Eftersom kvarteret Plankan an-
svaras av Svenska Bostäder, fö-
reslår förvaltningen att stadsdels-
nämnden överför den del av för-
slaget som rör kvarteret Plankan 
till Svenska Bostäder för vidare 
hantering. 

36. Medborgarför-
slag gällande 
skyltar om stö-
rande ljud och 
brott mot ord-
ningslagen 

SÖD 
2022/977 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Delvis bifall 
då förvalt-
ningen under 
2023 planerar 
att komplet-
tera basketpla-
nen i Rosen-
lundsparken 
med en större 
skylt med 
uppmaningen 
att undvika 
bollspel mel-
lan klockan 
22:00 och 
07:00. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag om att 
placera ut skyltar vid basketpla-
nen i Rosenlundsparken där det 
framgår att det är ett brott mot 
ordningslagen att framkalla stö-
rande ljud efter klockan 22:00. 
Förslaget har sin bakgrund i att 
förslagsställaren upplever stö-
rande ljud kvällstid från den ak-
tuella basketplanen. 
 
Enligt stadsdelsförvaltningen 
lyfter förslagsställaren ett pro-
blem som kan förekomma i tät 
stadsmiljö där många olika in-
tressen samsas på en liten yta. 
 
Förvaltningen anser det positivt 
att det finns möjlighet att utöva 
bollspel i parken då det främjar 
fysisk aktivitet. Samtidigt är det 
enligt förvaltningen viktigt att 
boende intill planen exempelvis 
inte får sin nattsömn störd. Med 
anledning av detta har förvalt-
ningen under våren 2021 place-
rat ut en skylt vid planen med 
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uppmaningen att undvika boll-
spel mellan klockan 22:00 och 
07:00. 
 
För att tydliggöra informationen 
som framgår på ovannämnda 
skylt planerar förvaltningen att 
under nästa år, 2023, även kom-
plettera med en större skylt så att 
informationen lättare kan upp-
fattas. 

37. Medborgarför-
slag angående 
att stoppa serve-
ring av kyckling 
på stadsdelens 
tillställningar av 
etiska skäl 

SÖD 
2021/1373 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Avslag Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag gäl-
lande att stoppa servering av 
kyckling på stadsdelens tillställ-
ningar av etiska skäl.  
Bakgrunden till detta menar för-
slagsställaren är att WWF har 
utfärdat rött ljus för svensk kyck-
ling på grund av klimatskäl och 
etiska skäl. Vidare betonar för-
slagsställaren att lidandet för 
kycklingarna är enormt. Förvalt-
ningen anser att medborgarför-
slaget är intressant dock är större 
tillställningar med matservering i 
förvaltningens regi mycket sällan 
förekommande om näst intill 
obefintlig. Den större matlag-
ningsförekomsten sker i förvalt-
ningens verksamheter inom 
äldreomsorg och förskolor. För-
valtningen förhåller sig till det 
upphandlade sortimentet av mat-
varor som Stockholm stad har 
handlat upp. I upphandlingen 
finns det ”Djurskyddskrav för 
kött, fågel och mjölk”. Vidare ar-
betar verksamheterna efter 
Stockholm stads miljöprogram 
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samt matstrategin God, hälsosam 
och klimatsmart mat. Utöver 
detta så har Stockholm stad ett 
mål att minska klimatpåverkan 
från upphandlade livsmedel. 
Detta innebär att verksamheterna 
per automatik behöver minska 
sin konsumtion av köttprodukter 
då dessa livsmedel genererar 
höga koldioxidutsläpp. 

38. Medborgarför-
slag angående 
att införa med-
borgarbudget 

SÖD 
2021/1334 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

Delvis bifall, 
då förvalt-
ningen redan 
arbetar aktivt 
med flera 
likartade pro-
cesser för att 
möjliggöra 
medborgarin-
flytande ge-
nom dialog 
och samråd 
och då dessa 
arbetssätt fun-
gerar väl och 
är de mest ef-
fektiva 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag om att 
införa medborgarbudget, ett sy-
stem som involverar medborgare 
i en transparent budgeteringspro-
cess och i utförande av lokala 
projekt, i stadsdelsområdet. För-
slagsställaren föreslår att an-
vända Sveriges kommuner och 
regioners (SKR) modell för att 
införa medborgarbudget. 
Förslagsställaren menar att ge-
nom att låta medborgare be-
stämma över en symbolisk 
summa av den årliga budgeten 
genom direkt demokrati, så 
skulle många lokala idéer kunna 
få luft under vingarna. Med rätt 
folk involverade kan en med-
borgarbudget skapa ett mer le-
vande, kreativt och inbjudande 
Södermalm, menar förslagsställ-
aren. Den process som SKR be-
skriver och som har prövats av 
vissa kommuner för att arbeta 
med direkt demokrati kan ses 
som ett komplement till medbor-
garförslag och medborgardialo-
ger. Förvaltningen arbetar redan 
med flera likartade processer för 
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att möjliggöra medborgarinfly-
tande. Till exempel genom 
medborgardialoger, samrådsmö-
ten, medborgarförslag, 
pensionärsrådet, rådet för funkt-
ionshindersfrågor och ungdoms-
råd. Förvaltningen anser att de 
möjligheter till inflytande från 
medborgarna som utövas aktivt 
idag genom dialog och samråd är 
goda och de mest effektiva. 

39. Medborgarför-
slag gällande 
fritidsbank på 
Södermalm 

SÖD 
2021/1162 

Nämnden 
ställde sig 
bakom för-
valtningens 
förslag 

 

Delvis bifall. 
Staden utreder 
förutsättning-
arna för att in-
rätta ett fri-
tidsbiblio-
tek/fritidsbank 
för utlåning av 
utrustning i 
några av sta-
dens stadsde-
lar. Förvalt-
ningen kom-
mer under 
2023 att ut-
reda möjlig-
heterna att 
starta upp fri-
tidsbibliotek i 
någon form. 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag om 
etablering av en fritidsbank på 
Södermalm. En fritidsbank lånar 
gratis ut utrustning och syftar att 
främja såväl spontan som 
organiserad idrott och bidrar till 
ökat intresse för friluftsliv. 
Förslagsställaren föreslår att Sö-
dermalms stadsdelsnämnd eller 
Stockholms stad inrättar en fri-
tidsbank i Hammarby sjöstad el-
ler på Södermalm. 
Förvaltningen delar skribenter-
nas uppfattning om att fritids-
bank kan bidra till stadens lång-
siktiga hållbarhetsmål. Det kan 
särskilt gynna fler barn och unga 
att delta i sport- och friluftsakti-
viteter på lika villkor. I ett re-
missvar oktober 2021 till kom-
munfullmäktige såg förvalt-
ningen positivt på att staden utre-
der förutsättningarna för att in-
rätta ett fritidsbibliotek/fritids-
bank för utlåning av utrustning i 
några av stadens stadsdelar. 

40. Medborgarför-
slag angående 

SÖD 
2021/958 

Nämnden 
ställde sig 

Bifalles. För-
valtningen 

Södermalms stadsdelsnämnd har 
fått ett medborgarförslag om 
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drop-in aktivite-
ter för ungdo-
mar i Glashus-
ETT 

bakom för-
valtningens 
förslag 

välkomnade 
förslagsställa-
rens idé som 
en möjlig 
aktivitet i 
GlashusETT 
och tog med 
förslaget i den 
fortsatta 
processen. 
Förvaltningen 
har tillsam-
mans med 
Stockholm 
Vatten och 
Avfall utrett 
förutsättning-
arna för Glas-
husETT och 
har parallellt 
fört dialog 
med det lokala 
föreningslivet.  
Lägesrappor-
ter har presen-
terats inför 
nämnden i 
samband med 
juninämnd. 
Slutrapport 
sker i Verk-
samhetsberät-
telsen under 
mål 2.4. 

drop in aktiviteter för ungdomar 
kvällar och helger, i Glashuset 
(GlashusETT), Lugnets allé 39. 
Övrig tid ska huset kunna använ-
das till andra målgrupper och ak-
tiviteter. Förvaltningen delar 
medborgarförslagets bild att ung-
domar behöver känna sig sedda 
och trygga, och att ordnade akti-
viteter finns tillgängliga så att 
både tjejer, killar och HBTQ+ 
ungdomar känner sig välkomna. 
Ett prioriterat mål för 2022 är 
därför att utveckla aktiviteter för 
ungdomar i Hammarby sjöstad 
och andra delar av Södermalms 
stadsdelsområden. Stadsdels-
nämnden har dessutom fått ett 
uppdrag från kommunfullmäk-
tige i budget 2022 att tillsam-
mans med Stockholm vatten och 
avfall utreda förutsättningarna 
för att GlashusETT skulle kunna 
fungera som ungdoms-, för-
enings- och allmänna lokaler. 
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